
Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo ze dne 25. září 2019 v ČRo od 10.00 hod, zasedací 

                          místnost C425, Český rozhlas, Vinohradská 12, Praha 2    

 

 

Přítomni: Hana Dohnálková, předsedkyně Rady ČRo, Miroslav Dittrich, místopředseda Rady ČRo, 

Zdeněk Mahdal, Petr Arenberger, Jan Krůta, Tomáš Kňourek, Ivan Vodochodský, 

Vítězslav Jandák, členové Rady ČRo  

Omluveni: Jiří Vejvoda, místopředseda Rady ČRo 

Sekretariát:     Veronika Vlasáková 

Hosté:  René Zavoral, generální ředitel ČRo  

  Jiří Hošna, ředitel Komunikace, marketingu a obchodu 

  Josef Havel, ředitel Kanceláře GŘ   

 

 

1. Zahájení  

 

2. Informace z DK  

 

3. Analýzy pro Radu ČRo, veřejná debata Fake news 23. 10. v 16 hod 

 

4. Setkání s vedením ČRo 10.30, René Zavoral, generální ředitel ČRo 

- Cesta Rady ČRo do Ženevy 

- Příprava veřejné schůze 

- Různé 

 

 

5. Zahraniční cesta Rady do Ženevy 

 

6. Stížnosti a podněty posluchačů 

 

7. Příprava veřejné schůze 

 

8. Různé  

 

 

 

1) Zahájení – H. Dohnálková zahájila jednání, program byl schválen.   

 

2) Informace z DK – J. Šuchman informoval o jednání dozorčí komise, které proběhlo 11. 9. 2019; 

H. Dohnálková informovala předsedu DK o výjezdním zasedání Rady do ostravského studia ve dnech 

30. 10. – 1. 11. 2019. Dne 31. 10. proběhne ve studiu ČRo jednání předsednictva Rady, na odpoledne je 

plánována veřejná schůze, od 18 hod je Rada zvána na koncert M. Rottrové k 90. narozeninám ČRo 

Ostrava.  

Předseda DK svoji účast na výjezdním zasedání potvrdí tajemnici Rady.  

 

3) Analýzy pro Radu ČRo, veřejná debata Fake News 23. 10. 16.00 hod – H. Dohnálková kladně 

ohodnotila veřejnou prezentaci analýzy společnosti Focus, která se uskutečnila 18. 9. 2019.  

 

4) Setkání s vedením ČRo 10.30, René Zavoral, generální ředitel ČRo, Jiří Hošna, ředitel 

Komunikace, marketingu a obchodu, Josef Havel, ředitel Kanceláře GŘ  

Cesta Rady ČRo do Ženevy – R. Zavoral předal radním návrh programu zahraniční cesty Rady do 

EBU v Ženevě, poděkoval za dodaná témata jednání s EBU a požádal o případné připomínky 

k programu co nejdříve.  

K pracovní cestě Rady do Ostravy 30. 10. – 1. 11. 2019 upřesnil – ubytování účastníků z vedení ČRo 

bude nahlášeno tajemnici Rady ČRo, na místě bude pro radní zařízena přeprava mikrobusem. Počet 

vstupenek na koncert M. Rottrové stačí upřesnit ve středu 30. 10.  



Dále R. Zavoral informoval o personální změně – k 31. 10. 2019 odchází vedoucí právního oddělení P. 

Šmelhaus, nahradí ho od 1. 11. 2019 dr. Z. Tomešová. S účinností od 1. října 2019 se rozhodl generální 

ředitel jmenovat do funkce šéfredaktora stanice Dvojka Ondřeje Nováčka, který byl doposud řízením 

stanice pověřen. Ondřej Nováček bude zároveň i nadále působit jako ředitel Programu Českého 

rozhlasu. Příprava veřejné schůze – R. Zavoral doplní návrh usnesení k uvedené personální změně na 

stanici Dvojka. 

Různé – R. Zavoral informoval, že zrušení rozhlasových a televizních poplatků pro seniory na 

Slovensku doléhá i na naše politiky, proto si nechá spočítat, jaká ztráta by to pro rozhlas znamenala. 

Situace oproti Slovensku by ale zde byla jiná, slovenská RTVS dostane finanční náhradu od státu a 

úlevu v reklamě, takže ve finále bude na tom lépe. 

Bylo zahájeno jednání o kolektivní smlouvě s odbory, které v příštím roce požadují navýšení mezd, což 

by bylo při případném rušení rozhlasových poplatků problematické. V. Jandák upozornil, aby signály o 

rušení rozhlasového poplatku od politiků nebral rozhlas na lehkou váhu, zaznívají již od více politických 

stran. R. Zavoral uvedl, že rušení poplatků by považoval za krok zpět, upřednostnil by, aby rozhlas byl 

pod veřejnou kontrolou NKÚ, nicméně změně financování bude zřejmě v příštích měsících čelit.  

Radní se dotázali na financování koncertu M. Rottrové k 90. výročí ČRo Ostrava, R. Zavoral vysvětlil 

podmínky a financování, J. Hošna doplnil, že jsou plánovány i výnosy ze vstupenek.  

M. Dittrich kladně ohodnotil otevření nové kavárny Radiocafé Vinohradská 12, kterému byli někteří 

radní přítomni.  

 

5) Zahraniční cesta Rady do Ženevy – H. Dohnálková shrnula informace ohledně zahraniční cesty do 

Ženevy.  

 

6) Stížnosti a podněty posluchačů – H. Dohnálková připomněla stížnosti připravené na dnešní 

veřejnou schůzi s návrhy odpovědí od kolegy J. Vejvody, k nimž nebyly připomínky.  

 

7) Příprava veřejné schůze – H. Dohnálková požádala M. Dittricha, aby na dnešní veřejné schůzi uvedl a 

okomentoval bod stížnosti za nepřítomného J. Vejvodu.  

 

8) Různé – H. Dohnálková připomněla, že začátkem září byly ve volebním výboru PS PČR schváleny obě 

výroční zprávy ČRo za rok 2018. 

Dále se vrátila k možnému zadání analýzy ještě do konce tohoto roku, J. Krůta navrhl analýzu stanice Junior 

a připravil základní body zadání, které pošle k připomínkování všem členům Rady.  

M. Dittrich navrhl jako téma další menší analýzy vysílání a zpravodajství ČRo – jak rozhlas referoval o 

zastaveném trestním stíhání premiéra A. Babiše. 

H. Dohnálková závěrem připomněla schůzku s analytiky tendru na analýzy pro Radu ČRo, která se koná 9. 

10. 2019 od 15.00 hod.  

 

Termíny jednání Rady ČRo do konce roku 2019: 

 

 

Říjen                      st              9. 10.    15.00 workshop pro analytiky 

                                                16. – 18. 10.  zahraniční cesta Rady ČRo do Ženevy 

                                                23. 10.  13.00 jednání předsednictva, 16.00 veřejná debata „fake news“ 

  31. 10.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze Ostrava 

              

Listopad                st              13. 11.  13.00 jednání předsednictva 

  27. 11.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

Prosinec                 st              11. 12.  13.00 jednání předsednictva 

  18. 12.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

 

 

Zapsala: Veronika Vlasáková  

Ověřovatel:  H. Dohnálková 

 

 

 

 


